
PROTOKÓŁ NR XVII/ 2020 

z obrad XVII nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Kołaczkowo w dniu 30.03.2020 r. w sali 

Urzędu Gminy w Kołaczkowie. 

Ad.1. 

Przewodnicząca Rady Gminy Kołaczkowo Danuta Grabowska o godz. 15:00 otworzyła 

siedemnastą nadzwyczajną sesję Rady Gminy Kołaczkowo. Sesja została zwołana na wniosek 

Wójta Gminy Kołaczkowo z uwagi na stan zagrożenia epidemią koronawirusa. Powitała 

radnych i zaproszonych gości – listy obecności w załączeniu nr 1 i 2. 

Ad.2. 

Na podstawie listy obecności przewodnicząca Rady Gminy Kołaczkowo Danuta Grabowska 

stwierdziła, że na stan 15 radnych, obecnych na sesji jest 15 radnych i Rada jest władna 

do podejmowania prawomocnych uchwał.  

Ad.3. 

Przewodnicząca Danuta Grabowska następnie przedstawiła porządek obrad: 

1. Otwarcie 

2. Stwierdzenie kworum 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Rozpatrzenie petycji przeciwko likwidacji Szkoły Podstawowej w Grabowie 

Królewskim złożonej przez rodziców uczniów ze Szkoły Podstawowej w Grabowie 

Królewskim. 

5. Rozpatrzenie petycji przeciwko likwidacji Szkoły Podstawowej w Grabowie 

Królewskim złożonej przez sołtysa i radę sołecką Grabowa Królewskiego. 

6. Przyjęcie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Kołaczkowo w 2020 roku. 

7. Przyjęcie Regulaminu finansowania likwidacji wyrobów zawierających azbest 

oraz realizacji programu usuwania wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy 

Kołaczkowo. 

8. Wybór metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 

ustalenia wysokości stawki tej opłaty od właścicieli nieruchomości, na których 

zamieszkują mieszkańcy. 

9. Wybór metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 

ustalenia wysokości tej opłaty od właścicieli nieruchomości, na których nie zamieszkują 

mieszkańcy, a powstają odpady komunalne. 

10. Określenie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi. 

11. Przyjęcie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Kołaczkowo. 

12. Określenie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 

odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

13. Wprowadzenie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Kołaczkowo na lata 

2020-2026. 

14. Wprowadzenie zmian w budżecie Gminy Kołaczkowo na 2020 r. 

15. Zamknięcie sesji. 



Głosowanie w sprawie przyjęcia porządku obrad. 

Wyniki głosowania: ZA(15), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ (0), NIEOBECNI (0) 

Głosowanie imienne: 

ZA(15): Danuta Grabowska, Małgorzata Jakubowska, Robert Ptaszyński, Wiesław Urbaniak, 

Wojciech Majchrzak, Adam Kruszyński, Bogusława Wietrzyńska – Stramczewska, Michał 

Stefański, Jerzy Siemiątkowski, Jerzy Woś, Ewa Zgolińska, Piotr Górecki, Zofia Kominek, 

Magdalena Cieślak, Krystian Konieczny. 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)  

NIEOBECNI (0). 

Ad.4 

Przewodnicząca Danuta Grabowska odczytała projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji 

przeciwko likwidacji Szkoły Podstawowej  w Grabowie Królewskim złożonej przez rodziców 

uczniów ze Szkoły Podstawowej w Grabowie Królewskim.  

Rada Gminy Kołaczkowo w obecności 15 radnych, 12 głosami „ZA” podjęła Uchwałę 

Nr XVII/120/2020 w sprawie rozpatrzenia petycji przeciwko likwidacji Szkoły Podstawowej  

w Grabowie Królewskim złożonej przez rodziców uczniów ze Szkoły Podstawowej 

w Grabowie Królewskim.  

Uchwała stanowi załącznik nr 3. 

Wyniki głosowania ZA(12), PRZECIW (2), WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ (1), NIEOBECNI (0),  

Głosowanie imienne: 

ZA(12): Danuta Grabowska, Robert Ptaszyński, Wojciech Majchrzak, Adam Kruszyński, 

Michał Stefański, Jerzy Siemiątkowski, Krystian Konieczny, Ewa Zgolińska, Piotr Górecki, 

Zofia Kominek, Magdalena Cieślak, Wiesław Urbaniak. 

PRZECIW (2): Bogusława Wietrzyńska – Stramczewska, Jerzy Woś, 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1): Małgorzata Jakubowska, 

NIEOBECNI (0) 

Ad.5 

Przewodnicząca Danuta Grabowska odczytała projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji 

przeciwko likwidacji Szkoły Podstawowej  w Grabowie Królewskim złożonej przez sołtysa 

i radę sołecką Grabowa Królewskiego. 

Rada Gminy Kołaczkowo w obecności 15 radnych, 10 głosami „ZA” podjęła Uchwałę 

Nr XVII/121/2020 w sprawie rozpatrzenia petycji przeciwko likwidacji Szkoły Podstawowej  

w Grabowie Królewskim złożonej przez sołtysa i radę sołecką Grabowa Królewskiego. 

Uchwała stanowi załącznik nr 4. 

Wyniki głosowania ZA(10), PRZECIW (4), WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ (1), NIEOBECNI (0),  

Głosowanie imienne: 

ZA(10): Danuta Grabowska, Robert Ptaszyński, Wojciech Majchrzak, Adam Kruszyński, 

Michał Stefański, Krystian Konieczny, Piotr Górecki, Zofia Kominek, Magdalena Cieślak, 

Wiesław Urbaniak. 

PRZECIW (4): Bogusława Wietrzyńska – Stramczewska, Ewa Zgolińska, Jerzy 

Siemiątkowski, Jerzy Woś. 



WSTRZYMUJĘ SIĘ (1): Małgorzata Jakubowska, 

NIEOBECNI (0) 

Radna Bogusława Wietrzyńska-Stramczewska zapytała czy do Urzędu Gminy wpłynęła 

odpowiedź od Ministerstwa Edukacji Narodowej na złożone zażalenie na postanowienie 

Wielkopolskiego Kuratora Oświaty. 

Wójt Teresa Waszk odpowiedziała, że takie pismo nie wpłynęło. 

Ad.6 

Kamila Majorek odczytała projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki 

nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 

Kołaczkowo w 2020 roku. 

Do projektu uchwały pytań nie zgłoszono. 

Rada Gminy Kołaczkowo w obecności 15 radnych, 15 głosami „ZA” podjęła Uchwałę 

Nr XVII/122/2020 w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Kołaczkowo w 2020 roku. 

Uchwała stanowi załącznik nr 5. 

Wyniki głosowania ZA(15), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ (0), NIEOBECNI (0),  

Głosowanie imienne: 

ZA(15): Danuta Grabowska, Robert Ptaszyński, Wojciech Majchrzak, Adam Kruszyński, 

Michał Stefański, Krystian Konieczny, Piotr Górecki, Zofia Kominek, Magdalena Cieślak, 

Małgorzata Jakubowska, Bogusława Wietrzyńska – Stramczewska, Ewa Zgolińska, Jerzy 

Siemiątkowski, Jerzy Woś, Wiesław Urbaniak. 

PRZECIW (0):  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0):  

NIEOBECNI (0) 

Ad.7 

Monika Jazic odczytała projekt uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu finansowania 

likwidacji wyrobów zawierających azbest oraz realizacji programu usuwania wyrobów 

zawierających azbest z terenu Gminy Kołaczkowo. 

Do projektu uchwały pytań nie zgłoszono. 

Rada Gminy Kołaczkowo w obecności 15 radnych, 15 głosami „ZA” podjęła Uchwałę 

Nr XVII/123/2020 w sprawie przyjęcia Regulaminu finansowania likwidacji wyrobów 

zawierających azbest oraz realizacji programu usuwania wyrobów zawierających azbest 

z terenu Gminy Kołaczkowo. 

Uchwała stanowi załącznik nr 6. 

Wyniki głosowania ZA(15), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ (0), NIEOBECNI (0),  

Głosowanie imienne: 

ZA(15): Danuta Grabowska, Robert Ptaszyński, Wojciech Majchrzak, Adam Kruszyński, 

Michał Stefański, Krystian Konieczny, Piotr Górecki, Zofia Kominek, Magdalena Cieślak, 

Małgorzata Jakubowska, Bogusława Wietrzyńska – Stramczewska, Ewa Zgolińska, Jerzy 

Siemiątkowski, Jerzy Woś, Wiesław Urbaniak. 

PRZECIW (0):  



WSTRZYMUJĘ SIĘ (0):  

NIEOBECNI (0) 

Ad.8 

Monika Jazic odczytała projekt uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości stawki tej opłaty 

od właścicieli nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy. 

Radny Adam Kruszyński zapytał czy mieszkaniec kompostujący bioodpady będzie musiał 

złożyć deklarację ponownie. 

Monika Jazic odpowiedziała, że po wejściu w życie przedstawionego projektu uchwały, 

mieszkańcy będą musieli złożyć deklaracje według nowych wytycznych. 

Radny Jerzy Woś podziękował za przygotowanie wyliczeń stawek opłat za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi na terenie Gminy Kołaczkowo. Wyraził swoje oburzenie w sprawie 

działań prezesów sortowni odpadów. Zauważył, że gmina jako udziałowiec nie ma żadnego 

wpływu na cenę, którą nam proponuje prezes sortowni. Stawki w niektórych pozycjach 

zwiększyły się o  300%.  Stwierdziła, że mieszkańcy są oburzeni, ponieważ podwyżka o 80% 

jest duża. W rodzinach gdzie jest kilka osób będą to duże koszty. Ustawa miała gwarantować 

czystość na terenie, gmin, powiatów i województw, a okazuje się, że śmieci nadal leżą w lesie 

i rowach, a więc ustawa swojego zadania nie spełniła. 

Monika Jazic odpowiedziała, że od września 2019 roku weszły w życie zmiany w ustawie 

o utrzymaniu czystości i porządku w gminach, dotyczące zniesienia regionalizacji 

w zagospodarowaniu odpadów komunalnych. Według obowiązujących przepisów gmina musi 

ogłosić przetarg na zagospodarowanie odpadów komunalnych. W Gminie Kołaczkowo 

do przetargu zgłosiła się tylko jedna firma Urbis Sp. z o.o. z Gniezna. 

Radny Jerzy Woś stwierdził, że sortownie podzieliły się rynkiem i dyktują warunki. 

Radny Jerzy Siemiątkowski zapytał dlaczego zwolnienie z części z opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi, kompostujących bioodpady w kompostowniku przydomowym  

dotyczy wyłącznie właścicieli nieruchomości zabudowanych budynkami mieszkalnymi 

jednorodzinnymi, a nie mogą być włączeni mieszkańcy domów wielorodzinnych. Zapytał także 

dlaczego wysokość zwolnienia wynosi tylko 1 zł. 

Monika Jazic odpowiedziała, że zapis ten wynika z ustawy, tylko domy jednorodzinne mogą 

skorzystać z ulgi za prowadzenie kompostownika przydomowego. Jeżeli zwolnienie z opłaty 

byłoby w wysokości 2 zł to pozostałe opłaty musiałyby zostać zwiększone. 

Rada Gminy Kołaczkowo w obecności 15 radnych, 15 głosami „ZA” podjęła Uchwałę 

Nr XVII/124/2020 w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia wysokości stawki tej opłaty od właścicieli nieruchomości, 

na których zamieszkują mieszkańcy. 

Uchwała stanowi załącznik nr 7. 

Wyniki głosowania: ZA(13), PRZECIW (1), WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ (1), NIEOBECNI (0) 

Głosowanie imienne: 



ZA(13): Danuta Grabowska, Robert Ptaszyński, Wojciech Majchrzak, Adam Kruszyński, 

Michał Stefański, Krystian Konieczny, Piotr Górecki, Zofia Kominek, Magdalena Cieślak, 

Małgorzata Jakubowska, Bogusława Wietrzyńska – Stramczewska, Ewa Zgolińska, Wiesław 

Urbaniak. 

PRZECIW (1): Jerzy Siemiątkowski,  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1): Jerzy Woś. 

NIEOBECNI (0) 

Ad.9 

Monika Jazic odczytała projekt uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty od właścicieli 

nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne. 

Do projektu uchwały pytań nie zgłoszono. 

Rada Gminy Kołaczkowo w obecności 15 radnych, 14 głosami „ZA” podjęła Uchwałę 

Nr XVII/125/2020 w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty od właścicieli nieruchomości, na których nie 

zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne. 

Uchwała stanowi załącznik nr 8. 

Wyniki głosowania: ZA(13), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ (1), NIEOBECNI (0) 

Głosowanie imienne: 

ZA(13): Danuta Grabowska, Robert Ptaszyński, Wojciech Majchrzak, Adam Kruszyński, 

Michał Stefański, Krystian Konieczny, Piotr Górecki, Zofia Kominek, Magdalena Cieślak, 

Małgorzata Jakubowska, Bogusława Wietrzyńska – Stramczewska, Jerzy Woś, Ewa Zgolińska, 

Wiesław Urbaniak. 

PRZECIW (0):  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1): Jerzy Siemiątkowski, 

NIEOBECNI (0) 

Ad.10 

Monika Jazic odczytała projekt uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Do projektu uchwały pytań nie zgłoszono. 

Rada Gminy Kołaczkowo w obecności 15 radnych, 14 głosami „ZA” podjęła Uchwałę 

Nr XVII/126/2020 w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi. 

Uchwała stanowi załącznik nr 9. 

Wyniki głosowania: ZA(15), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ (0), NIEOBECNI (0) 

Głosowanie imienne: 

ZA(15): Danuta Grabowska, Robert Ptaszyński, Wojciech Majchrzak, Adam Kruszyński, 

Michał Stefański, Krystian Konieczny, Piotr Górecki, Zofia Kominek, Magdalena Cieślak, 

Małgorzata Jakubowska, Bogusława Wietrzyńska – Stramczewska, Jerzy Woś, Ewa Zgolińska, 

Jerzy Siemiątkowski,Wiesław Urbaniak. 

PRZECIW (0):  



WSTRZYMUJĘ SIĘ (0):  

NIEOBECNI (0) 

Ad.11 

Monika Jazic odczytała projekt uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości 

i porządku na terenie Gminy Kołaczkowo. 

Do projektu uchwały pytań nie zgłoszono. 

Rada Gminy Kołaczkowo w obecności 15 radnych, 14 głosami „ZA” podjęła Uchwałę 

Nr XVII/127/2020 w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 

Kołaczkowo. 

Uchwała stanowi załącznik nr 10. 

Wyniki głosowania: ZA(15), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ (0), NIEOBECNI (0) 

Głosowanie imienne: 

ZA(15): Danuta Grabowska, Robert Ptaszyński, Wojciech Majchrzak, Adam Kruszyński, 

Michał Stefański, Krystian Konieczny, Piotr Górecki, Zofia Kominek, Magdalena Cieślak, 

Małgorzata Jakubowska, Bogusława Wietrzyńska – Stramczewska, Jerzy Woś, Ewa Zgolińska, 

Jerzy Siemiątkowski,Wiesław Urbaniak. 

PRZECIW (0):  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0):  

NIEOBECNI (0) 

Ad.12 

Monika Jazic odczytała projekt uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 

i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości 

opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Do projektu uchwały pytań nie zgłoszono. 

Rada Gminy Kołaczkowo w obecności 15 radnych, 14 głosami „ZA” podjęła Uchwałę 

Nr XVII/128/2020 w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 

odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi. 

Uchwała stanowi załącznik nr 11. 

Wyniki głosowania: ZA(15), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ (0), NIEOBECNI (0) 

Głosowanie imienne: 

ZA(15): Danuta Grabowska, Robert Ptaszyński, Wojciech Majchrzak, Adam Kruszyński, 

Michał Stefański, Krystian Konieczny, Piotr Górecki, Zofia Kominek, Magdalena Cieślak, 

Małgorzata Jakubowska, Bogusława Wietrzyńska – Stramczewska, Jerzy Woś, Ewa Zgolińska, 

Jerzy Siemiątkowski, Wiesław Urbaniak. 

PRZECIW (0):  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0):  

NIEOBECNI (0) 

Ad.13 



Skarbnik Danut Olejniczak przedstawiła proponowane zmiany w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Kołaczkowo na lata 2020-2026. 

Radny Adam Kruszyński zapytał z czym związane jest zwiększenie wydatków majątkowych 

na budowę sali gimnastycznej i przedszkola w Sokolnikach o kwotę 700.000 zł. 

Skarbnik Danuta Olejniczak odpowiedziała, że pieniądze na to zadanie pochodzą z zwrotu 

części dofinansowania za budowę kanalizacji sanitarnej w Borzykowie. Środki zostały 

podzielone na nowe zadania inwestycyjne oraz na zwiększenie zaplanowanych zadań. Skarbnik 

wyjaśniła, że na budowę sali gimnastycznej i przedszkola w Sokolnikach zaplanowana została 

kwota 1.900.000 zł z czego w grudniu przesunięto kwotę 950.000 zł na zadanie rozbudowa 

oczyszczalni ścieków. Przesunięcia środków należało dokonać z powodu przedłużającego się 

terminu wykonania inwestycji. W momencie otrzymania środków należało je przywrócić. 

Radna Bogusława Wietrzyńska-Stramczewska powiedziała, że niepokoi ją budżet, który 

odbiega od tego, który został uchwalony. Ma wątpliwości co do wprowadzenia nowych zadań 

takich jak osuszanie pałacu Reymonta oraz terenu wokół pałacu, ponieważ nie są to rzeczy 

strategiczne.  Stwierdziła, że powinniśmy mieć świadomość, że środki z podatków będą 

mniejsze. Zaproponowała aby realizować rozpoczęte zadania inwestycyjne. 

Rada Gminy Kołaczkowo w obecności 15 radnych, 10 głosami „ZA” podjęła Uchwałę 

Nr XVII/129/2020 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kołaczkowo 

na lata 2020-2026. 

Uchwała stanowi załącznik nr 12. 

Wyniki głosowania: ZA(10), PRZECIW (4), WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ (1), NIEOBECNI (0) 

Głosowanie imienne: 

ZA(10): Danuta Grabowska, Robert Ptaszyński, Wojciech Majchrzak, Michał Stefański, 

Krystian Konieczny, Piotr Górecki, Zofia Kominek, Magdalena Cieślak, Małgorzata 

Jakubowska, Wiesław Urbaniak. 

PRZECIW (4): Bogusława Wietrzyńska – Stramczewska, Jerzy Woś, Ewa Zgolińska, Jerzy 

Siemiątkowski, 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1): Adam Kruszyński, 

NIEOBECNI (0) 

Ad.14 

Skarbnik Danuta Olejniczak omówiła proponowane zmiany w budżecie Gminy Kołaczkowo 

na 2020 rok. Dodatkowo poprosiła o wprowadzenie zmiany w funduszu sołeckim wsi Żydowo 

dotyczącej przesunięcia kwoty 1.000 zł pomiędzy paragrafami w celu zabezpieczenia środków 

na opracowanie Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi. 

Rada Gminy Kołaczkowo w obecności 15 radnych, 11 głosami „ZA” podjęła Uchwałę 

Nr XVII/130/2020 w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Kołaczkowo na 2020 

rok. 

Uchwała stanowi załącznik nr 13. 

Wyniki głosowania: ZA(11), PRZECIW (4), WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ (0), NIEOBECNI (0) 

Głosowanie imienne: 



ZA(11): Danuta Grabowska, Robert Ptaszyński, Wojciech Majchrzak, Michał Stefański, 

Krystian Konieczny, Piotr Górecki, Adam Kruszyński, Zofia Kominek, Magdalena Cieślak, 

Małgorzata Jakubowska, Wiesław Urbaniak. 

PRZECIW (4): Bogusława Wietrzyńska – Stramczewska, Jerzy Woś, Ewa Zgolińska, Jerzy 

Siemiątkowski, 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0):  

NIEOBECNI (0) 

Ad.15 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Rady Gminy Kołaczkowo Danuta 

Grabowska o godz. 16.00 zamknęła XVII Sesję Rady Gminy Kołaczkowo. 

Protokół sporządziła          Przewodniczący Rady 

Monika Nowak                                                                    Danuta Grabowska 

 


